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§ 1 Information från polis och räddningstjänst 

Beskrivning av ärendet 
Daniel Åkerblad, säkerhet- och beredskapssamordnare rapporterar om de 
tillbud som skedde under 2023. Totalt gjordes 76 stycken anmälningar via 
kommunens tillbudssystem. Jämförelse av olika objekt visar att 
Hagabodaskolan/sporthallen haft flest tillbud (18 stycken). 

Madelen Andersson, kommunpolis, visar statistik för anmälda brott under 2023 
där skadegörelsebrotten i kommunen sticker ut med 77 anmälningar (2022: 49 
anmälningar). Många av skadegörelsebrotten skedde under juli och augusti (32 
% av 77 anmälningar).  

Under hösten uppstod en viss oro kring en del elever som spred kränkande 
filmer på sociala medier. Indikationer finns på att äldre ungdomar från annan 
ort hänger i Habo och skapar problem vilket dels påverkar arbetsmiljön för 
anställda inom fritids- och kulturförvaltningen och dels riskerar att barn och 
ungdomar i Habo dras med. Madelen berättar att de tillsammans med annan 
kommun anordnat riktat föräldramöte till de individer som det finns en oro för 
som gav en lyckad effekt.  

Daniel och Madelen går även igenom resultat från mätningar av narkotika som 
gjorts i avloppsvattnet i kommunen. Alla analyserade substanser förutom 
heroin och kristall förekommer i avloppsvattnet. Jämfört med mätningar som 
gjordes 2022 så är det under 2023 högre halt av amfetamin, ketamin och 
tramadol i både vardags- och helgprovet.  

_____  
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§ 2 Information från strategisk samverkansgrupp (SSG) 

Beskrivning av ärendet 
Anna Gustafsson, barn- och ungdomssamordnare, rapporterar från strategisk 
samverkansgrupp. 

• Barn- och utbildningsförvaltningen har gjort ett utskick till 
vårdnadshavare kring de oroligheter som skett på sociala medier. 

• Polisen vill att kommunen blir bättre på att anmäla händelser. 
Ungdomar från Habo står för fler brott än genomsnittet i länet, men 
sker utanför kommunen. 

• Individ- och familjeomsorgen har en ökad mängd svåra och komplexa 
ärenden. 

• Individ- och familjeomsorgen har anordnat en föräldraträff på 
Mötesplats Habo som var uppskattad. 

• Det finns ett behov av att ha en fältsekreterare för yngre ungdomar (6-
12 år).  

• I mars anordnas Lag och Rätt-dagar för årskurs 5.  
• Föräldrargrupper inom COPE är igång. 
• Förskolebarnen kommer att så solrosor som ska få växa utmed 

gångvägen vid stationen för att synliggöra de allra minsta i kommunen. 

_____  
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§ 3 Information om kommunens arbete med 
suicidprevention 

Beskrivning av ärendet 
Per Sandberg, biträdande skolchef berättar om kommunens arbete med 
suicidprevention. Arbetet påbörjades innan coronapandemin. Chefer och 
skyddsombud gick utbildning innan pandemin och nu är tanken att arbetet ska 
fortsätta så fler medarbetare blir utbildade. 

Under vecka 37 är det suicidpreventionsvecka och det finns en idé om att 
synliggöra vad kommunen gör vid kriser för kommuninvånare.  

_____  
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§ 4 Rapport om folkhälsoenkät ung 

Beskrivning av ärendet 
Ida-Klara Johansson, folkhälsoutvecklare och Anna Gustafsson, barn- och 
ungdomssamordnare går igenom resultaten från folkhälsoenkät ung som 
Region Jönköpings län har gjort. 

Enkäten görs var tredje år i årskurs 9 och årskurs 2 på gymnasiet. Habo 
kommun valde även att göra enkäten i årskurs 7 och 8. 

• Killar uppger i högre utsträckning att de har bra eller mycket bra hälsa 
än vad tjejerna uppger.  

• Intag av frukt har minskat överlag men i årskurs 9 har fruktintaget 
ökat.  

• 26 % av tjejerna och 12 % av killarna använder e-cigaretter.  
• Tjejer känner sig i lägre utsträckning lugna inför skolarbetet jämfört 

med killar. 
• 34 % av tjejerna anger att de blivit utsatta för sexuella ofredanden 

medan samma siffra för killarna är 13 %. 

_____  
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§ 5 Uppföljning av medel för teater om missbruk 

Beslut 
Folkhälsorådet godkänner uppföljningen av medel för teater om missbruk. 

Beskrivning av ärendet 
Folkhälsorådet beviljade 2023-02-21 § 7 medel till teater om missbruk om 35 
000 kronor. 

Nätverket 6-12 år ansökte om medel till teater som handlar om missbruk för 
elever i årskurs 5. Som en följd till att den psykiska ohälsan ökar i Habo ökar 
även missbruk och går även allt längre ner i åldrarna. 

Syftet med teatern var att ge eleverna ökad möjlighet att samtala om, reflektera 
kring samt hitta olika stödfunktioner och hjälp när det behövs. 

Nätverket ansökte om medel för kostnad för föreställningen och arbetsmaterial 
för att kunna arbeta vidare kring frågorna. 

_____  
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§ 6 Information från barn- och utbildningsförvaltningen 
och fritidsgården 

Beskrivning av ärendet 
Victor Sjöqvist, enhetschef för fritidsgården berättar hur deras verksamhet gått 
från att egentligen bara anordna aktiviteter som många deltog i till att anordna 
mer nischade aktiviteter för att locka ungdomar. Insatsen på enskild individ är 
större idag. Ungdomarna idag söker mer samtal med vuxna än aktiviteter. 

Det finns ett bra utbud av aktiviteter för ungdomar i kommunenen med bland 
annat motorgården och e-sportcenter. Habos fritidsgård har mest öppet av alla 
fritidsgårdar i länet. 

Linus Sandberg, kurator på Hagabodaskolan berättar att han är MVP (mentorer 
i våldsprevention). MVP är en metod som används inom skolan för att 
motverka stereotypa könsnormer och förebygga olika typer av våld.  

_____  
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§ 7 Projekt social hållbarhet 

Beskrivning av ärendet 

Uppföljning av strategi och handlingsplan för jämlik hälsa i Habo 
kommun 
Ida-Klara Johansson, rapporterar om läget kring de aktiviteter som finns i 
handlingsplanen för jämlik hälsa i Habo kommun. De flesta aktiviteter har följt 
plan och några riskerar att inte uppfyllas. Bland annat har aktiviteten att 
inkludera hälso-, miljö- och barnrättskonsekvenser i berörda beslut hos 
nämnder, bolag och styrelser strukits på grund av att det kräver för mycket 
resurser. 

Uppföljning av samhällsutvecklingsmål psykisk hälsa 
Anna Lööv, miljö- och hållbarhetsstrateg rapporterar kring insatser som görs 
inom psykisk hälsa. De flesta av insatserna flyter på bra och man har gjort flera 
positiva framsteg bland annat stöd för att rehabilitera äldre i hemmet, utökat 
föräldraskapsstödet och arbete med närvaro i grund- och förskola. 

Projekt att ta fram program för social hållbarhet 
Kommunen har många planer som behöver synkas ihop. Ett förslag till 
program kommer tas fram och presenteras på folkhälsorådets sammanträde i 
maj. 

_____  
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§ 8 Ansökan om medel till temadagar för sex och 
relationer 
Diarienummer KS24/104 

Beslut 
Folkhälsorådet beslutar att bevilja 3 800 kronor till bussresa och 11 200 kronor 
till arvode för föreläsare om sökanden kan hitta resterande finansiering på 
annat sätt. 

Beskrivning av ärendet 
Hagabodaskolan har ansökt om medel om totalt 38 720 kronor för att att 
genomföra temadagar kring sex och relationer för årskurs 8.  

En del av medlen är tänkt att gå till bussresa till ungdomsmottagningen i 
Jönköping för eleverna och en del till föreläsare. 

Hagabodaskolan har under flera år blivit beviljade medel från folkhälsorådet 
för temadagar kring sex och relationer. Folkhälsorådet anser att kostnaden för 
temadagarna bör föras in i verksamhetens ordinarie budget. 

_____  
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§ 9 Miljö- och hälsoåret 2024 

Beskrivning av ärendet 
Anna Lööv, miljö- och hållbarhetsstrateg berättar vad som kommer att ske 
inom miljö- och hälsoåret under 2024. 

• Kommunen kommer att släcka gatubelysningen under Earth hour den 
23 mars. I samband med Earth hour kommer även en 
kunskapsstärkande insats göras internt i kommunen. 

• På biblioteket kommer en utställning kring klimatanpassning finnas 
mellan 16 mars och 17 april. Utställningen är framtagen av SMHI och 
nationella fotografer. 

• Alléskolan kommer delta i skräpplockardagarna. 

_____  
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§ 10 Information om projekt för att motverka ofriviilig 
ensamhet hos äldre 

Beskrivning av ärendet 
Jonna Wulff, frivilligsamordnare berättar om det projekt som hon arbetar med 
kring att ta fram en plan för att motverka ofrivillig ensamhet hos äldre. 

Jonna har gjort en kartläggning kring hur nuläget ser ut och tagit fram förslag 
på metod, struktur och arbetssätt.  

Enligt siffror som socialstyrelsen tagit fram besväras 55 % av de äldre med 
biståndsbedömda insatser i ordinärt boende av ensamhet. 

Det första man behöver göra är att ta reda på vem som är ensam och varför och 
sen utifrån det erbjuda insatser och stöd.  

Habo kommun gör redan idag mycket som är bra för att motverka den 
ofrivilliga ensamheten och det är viktigt att bibehålla. Det är till exempel 
promenadtid med hemtjänsten, social samvaro på dagverksamheten Gnistan, 
arbetet med anhörigstöd och väntjänst. 

_____  



 

Folkhälsorådet 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2024-02-28 

 Sida 
13 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

§ 11 Rapport om hälsocenter 

Beskrivning av ärendet 
Anders Ströberg, biträdande fritids- och kulturchef berättar att efter att tidigare 
hälsocoach sagt upp sig har tjänsten varit vakant. Fritids- och 
kulturförvaltningen har sett över förutsättningarna för tjänsten och sedan 
ungefär två veckor tillbaka köper kommunen hälsocoach-tjänsten från Mullsjö 
kommun.  

_____ 
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